

LAMAN GLOBAL



MURID-MURID sekolah di Tokyo, Jepun disediakan mengenai peralihan peralatan sukan OKU.



BARAKA KASBE di Jepun berminat meminati bola dengan mata yang ditutup dalam usaha meningkatkan minat dan kesedaran terhadap sukan paraolimpik.

Mengikis stigma pada OKU

HAMPPIR separuh penduduk Tokyo, Jepun tidak boleh mengingati satu pun nama atlet paraolimpik dan pengeluar sukan antarabangsa itu bimbang tentang kesediaan kota tersebut untuk membolehkan atlet-atlet berkecuali. Sebagai negara tuan rumah Olimpik dan Paralimpik 2020, banyak yang perlu dibuktikan ibu negara Metabari Toritit itu.

"Jika pengijuran Paralimpik tidak berjaya, pengijuran kesihatan temasya Tokyo 2020 juga gagal," kata Duta Besar Tokyo, Yuriko Koike. Jadi, dalam usaha untuk menjadikan stadium pusat kelak, Tokyo telah memetik taraf penera sistem pengangkutan bawah tanahnya agar semua golongan kelainan upaya serta dilengkapi kemudahan bagi pengguna kerusi roda.

Namun, taklala ramal orang kelainan upaya (OKU) bersedia bahawa berbilang di ibu kota itu suatu yang mencabar, banyak pihak berpendapat kiranya kesedaran tentang hal itu adalah masalah paling utama.

Demi memajukan kejayaan pengijuran Paralimpik, Jepun kini semakin cunak menganjurkan kempen-kempen budaya meliputi program televisyen sehingga ke komik-komik manga. Ia bermaksud meningkatkan keghairahan masyarakat terhadap isu kelainan upaya selain meraikan kejayaan atlet-atlet OKU.

Komik

Yuki Goto merupakan salah seorang daripada wartawan OKU yang berlagu di sosisen penyiaran NHK, Wanita itu diminta untuk mengketegakkan atlet-atlet paraolimpik dalam rancangan-rancangan TV popular.

"Saya telah memohon pelesenan ke kerana saya mahu mengubah persepsi masyarakat terhadap golongan OKU apabila saya datang ke Tokyo," kata wanita berusia 21 tahun yang berasal dari Gifu, tengah Jepun itu.

Dia begitu kecewa apabila melihat para pemungap mengheleka individu teresent saat mereka bersempit kuat di dalam tram,

apabila saya sudah biasa dengan keadaan itu, saya menikmati," kata seorang kakak-kakak, Kaito Onogi, 11.

"Diharapkan kakak-kakak ini akan membolehkan ibu bapa mereka tentang pengalaman itu. Jadi, jika mereka kata mahu pergi menonton sukan para kelak, ibu bapa akan sambawa mereka," kata Keigo Fukudome, pengeluar tabung IMPOSSIBLE yang membayangkan program istimewa sekolah itu.

Usaha tersebut amat diula-adakan golongan OKU Jepun yang berharap ia akan menghasilkan perubahan dalam sikap masyarakat.

Shay

"Rakyat Jepun latim disinatkan sebagai berbilang, sopan dan baik hati tetapi mereka cenderung untuk berasa aneh apabila diaalingi OKU," kata Mika Matheson, pesenggong pingat emas dari Jepun bagi acara luncur ais dalam sukan Paralimpik.

"Dalam banyak masyarakat di dunia, kelainan upaya sering dikaitkan dengan prejudis atau stigma dan Jepun tidak terkecuali," katanya.

Matheson yang tinggal di Kanada berharap Paralimpik Tokyo sebagai satu peluang kepada Jepun menamatkan stigma itu.

Pengijuran sukan itu juga diharap akan memantahkan baik infrastruktur yang memua golongan OKU di Tokyo. *Li-Ni* telah dipandang di sekitar sistem pengangkutan bawah tanah dengan kira-kira 90 peratus stesenya kini boleh diakses pengguna kerusi roda.

Koike berkata, perubahan itu juga memberi peluang kepada bandar ini sebagai peredaran menjadi negara berkeadilan untuk warga tua yang sedang dihadapi Jepun.

Dua tahun lagi bakal berlangsung. Gaku berharap pantulan-pantulan seperti akan memantahkan kesedaran sukan para.

"Semakin banyak saya tahu tentang atlet OKU melalui skai dan personaliti mereka, semakin bersemangat saya akan bersekar untuk mereka," katanya. - AFP



GOTO ialah seorang wartawan berkecuali yang mempunyai masalah penglihatan.